
Rada Gminy w Czerminie 
Radni-Sesja 

Protokół nr 29 

z XXIX Sesji Rady Gminy Czermin, która odbyła się w dniu 30 września 2021 r. w Domu 

Strażaka w Czerminie. 

Obrady rozpoczęto 30 września 2021 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 15:00 tego samego 

dnia. 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy w Czerminie – radny Jan Myjak. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Małgorzata Banik 

2. Mirosław Bugaj 

3. Ryszard Bukała 

4. Wiesław Czaja 

5. Sylwester Kiełbasa 

6. Władysław Kukliński 

7. Jan Myjak 

8. Paweł Pisarczyk 

9. Jan Polak 

10. Władysław Soboń 

11. Robert Strycharz 

12. Dariusz Wójtowicz 

13. Tomasz Zając 

14. Jan Ździebło 

15. Mariusz Żelazko 

Ponadto w Sesji uczestniczyli: 

1. Wójt Gminy – Sławomir Sidur 

2. Sekretarz Gminy – Bogusław Peret 

3. Skarbnik – Sławomir Orłowski 

4. Dyrektor CUW – Jarosław Ćwięka 

5. Sołtysi – wg załączonej listy obecności. 

1. Otwarcie XXIX Sesji Rady Gminy w Czerminie. 
 

Radny Myjak – Przewodniczący Rady Gminy dokonał otwarcia obrad, powitał wszystkich 

uczestników oraz stwierdził kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 
 

Radny Myjak przedstawił zaplanowany porządek obrad. 



 

 

Głosowano w sprawie: 
Zatwierdzenie porządku obrad..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Wiesław Czaja, Sylwester Kiełbasa, 

Władysław Kukliński, Jan Myjak, Paweł Pisarczyk, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert 

Strycharz, Tomasz Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Wójtowicz 

 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

Radny Myjak zapytał, czy są uwagi do protokołu? 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Wiesław Czaja, Sylwester Kiełbasa, 

Władysław Kukliński, Jan Myjak, Paweł Pisarczyk, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert 

Strycharz, Tomasz Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Wójtowicz 

 

4. Informacja Wójta z działalności między sesjami i wydanymi zarządzeniami. 
 

Pan Wójt przedstawił wydane zarządzenia w okresie międzysesyjnym i podpisane umowy na 

realizację zadań. 

Zarządzenia: 

- 43/2021 – w sprawie powołania Gminnej Komisji ds. szacowania szkód w gospodarstwach 

rolnych spowodowanych przez anomalia pogodowe, 

- 44/2021 – w sprawie powierzenia pełnienia obowiązków Dyrektora Szkoły Podstawowej w 

Brniu Osuchowskim, 

- 45/2021 – w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok, 



- 46/2021 – w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości gminnych przeznaczonych do 

sprzedaży w drodze bezprzetargowej, 

- 47/2021 – w sprawie ustalenia stawek czynszu na użytkowanie lokali wchodzących w skład 

zasobu gminy, 

- 48/2021 - w sprawie  odwołania i powołania nowych członków Gminnego Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Gminie Czermin, 

- 49/2021 – w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok, 

- 50/2021 – w sprawie powołania Gminnej Komisji ds. szacowania szkód w gospodarstwach 

rolnych spowodowanych przez anomalia pogodowe. 

W kwestii zarządzenia nr 44 pan Wójt wyjaśnił, że obowiązki dyrektora szkoły z dniem 

1.09.21r. powierzono pani Marzenie Konopka. 

Umowy: 

- dotacja celowa dla OSP Otałęż, 

- dotacja celowa dla OSP Breń Osuchowski, 

- zakup i montaż urządzeń na plac zabaw w Brniu , Łysakowie i Czerminie, 

-  dotacja celowa dla OSP Czermin, 

- dotacja celowa dla OSP Trzciana, 

- usługa kominiarska, 

- modernizacja instalacji wodociągowej i przeciwpożarowej – Szkoła Podstawowa Otałęż, 

- remont i modernizacja instalacji elektrycznej w Domu Strażaka w Trzcianie, 

- prace geodezyjne – wykonanie ustalenia przebiegu granic (Łysaków, Szafranów), 

- wykonanie nowej nawierzchni z kostki brukowej przy drodze gminnej (szkoła w Trzcianie), 

- termomodernizacja budynku Urzędu Gminy w Czerminie- budowa wewnętrznej instalacji 

centralnego ogrzewania, 

- usługa wykonania parkingu koparką i samochodem ciężarowym za byłym ośrodkiem 

zdrowia, 

- dokumentacja projektowa na 4 sztuki przyłączy kanalizacji sanitarnej, 

- budowa odcinka sieci wodociągowej w Czerminie, 

- docieplenie ścian budynku Urzędu Gminy – prace w trakcie, 



- roznoszenie akcyzy – sołtysi, 

- konserwacja rowu w Dąbrówce Osuchowskiej, 

- konserwacja rowu nr 8 w Czerminie, 

- konserwacja rowu „Pruchnica” w Łysakowie, 

- zbieranie, transport i unieszkodliwianie pokrycia dachowego wykonanego z płyt azbestowo-

cementowych, 

- wykonanie 4 odcinków sieci kanalizacyjnej – zadanie w trakcie, 

- usługi transportowo-budowlane – remont dróg żużlem, 

- odmulanie zbiorników popłuczyn w Woli Otałęskiej, 

- wykonanie przekładki i nowego odboju przy budynku ośrodka zdrowia, remont podjazdu dla 

niepełnosprawnych, 

- inspektor nadzoru instalacji c.o w UG, 

- wykonanie nawierzchni dróg asfaltowych Gminy Czermin, 

- opracowanie kosztorysów inwestorskich oraz pełnienie funkcji inspektora nadzoru na 

drogach asfaltowych. 

Pan Wójt poruszył sprawę związaną z trudną sytuacją rolników w związku z chorobą ASF. 

Poinformował, że przed wystąpieniem ASF w ARiMR zarejestrowanych było 213 

gospodarstw, w których hodowano 8003 szt. świń. Powiatowy Lekarz Weterynarii wydał 

decyzję na wybicie całych stad w 15 gospodarstwach na wybicie 723 szt. W 53 

gospodarstwach dokonano uboju prewencyjnego i wybito 3 098 szt. – to dane z 27 września br. 

We wtorek wynik ten uległ dezaktualizacji. Nasza gmina jest w czerwonej strefie, czyli objęta 

najgorszymi restrykcjami (zakaz sprzedaży świń). W dniu 27.09 21r. odbyło się posiedzenie 

Rady Powiatu z udziałem Ministra, z-cy Wojewódzkiego Lekarz Weterynarii i Powiatowego 

Lekarza Weterynarii, na którym poinformowano, że pieniądze za świnie wybite do końca 

sierpnia zostały wypłacone, a za wrzesień będą spływały systematycznie. Od soboty ma ruszyć 

ubój świń ze względu na dobrostan. Na dzień dzisiejszy nie wiadomo jak to będzie wyglądać. 

Lekarz weterynarii ma tą procedurę realizować Odbyło się też posiedzenie Sejmiku 

Województwa Podkarpackiego, gdzie ponad 250 tys. zł samorząd województwa przekaże  

rolnikom z powiatu mieleckiego, którzy ponieśli największe straty z powodu Afrykańskiego 

Pomoru Świń. Nasza gmina otrzymała 90 tys. zł. Pieniądze przeznaczone będą na wypłatę 

zasiłków celowych i będą dystrybuowane przez GOPS. Rolnicy mogą składać wnioski do 

Urzędu Gminy w Czerminie. 

W systemie e-sesja umieszczone zostały sprawozdania z wykonania budżetu za I półrocze 

2021r. 



Kolejna informacja dotyczyła  2 wyjazdów studyjnych organizowanych w związku z 

odnawialnymi źródłami energii przez stowarzyszenia GRACJA i OSADA. Pan Wójt 

podziękował prezeskom stowarzyszeń, dyrektorowi GOK oraz wszystkim uczestnikom za 

godne reprezentowanie naszej gminy. 

W tym okresie odbyły się 3 festyny( Czermin, Ziempniów i Szafranów) realizowane przez 

Koła Gospodyń Wiejskich przy udziale GOK, które otrzymały na ten cel dotację z ARiMR. 

Złożył podziękowania dla pań z KGW oraz dyrektorowi GOK. Szczególne podziękowania 

skierował do pań z KGW w Ziempniowie, które reprezentowały Gminę Czermin na 

dożynkach powiatowych. 

Radny Myjak podziękował panu Wójtowi za informację w sprawie ASF. Stwierdził, że 

inspekcja weterynaryjna, która zajmuje się tą sprawą w obecnym czasie jest tak zajęta, że nie 

ma czasu na udział w sesji i udzielanie informacji. 

Radny Czaja – w sprawie remontu nawierzchni dróg wewnętrznych. – Które to drogi? 

Pan Wójt odpowiedział, że pełny wykaz tych dróg dostępny jest na stronie internetowej. 

Głównie są to zadania realizowane w ramach funduszu sołeckiego w Ziempniowie, w 

Czerminie droga na PSZOK, w Łysakowie i Brniu. Podziękował sołtysom za organizację 

zebrań wiejskich w sprawie podziału funduszu sołeckiego na 2022r. 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Czermin na rok szkolny 2021/2022. 

Dyrektor Ćwięka odczytał projekt uchwały. 

Radny Myjak wyjaśnił, że ceny paliw zostały urealnione do obecnych cen, zgodnie z sugestią 

wniesioną na wspólnym posiedzeniu Komisji.. 

Radny Soboń przedstawił opinię ze wspólnego posiedzenia Komisji, która jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Czermin na 

rok szkolny 2021/2022..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Wiesław Czaja, Sylwester Kiełbasa, 

Władysław Kukliński, Jan Myjak, Paweł Pisarczyk, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert 

Strycharz, Tomasz Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Wójtowicz 

Uchwała Nr XXIX/213/2021 – jak załącznik do protokołu. 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2021. 



Projekt uchwały odczytał pan Skarbnik. Poinformował, że zmiany dotyczą głównie działu 

Oświata i funduszu sołeckiego  

 

Radny Pisarczyk – opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2021..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Wiesław Czaja, Sylwester Kiełbasa, 

Władysław Kukliński, Jan Myjak, Paweł Pisarczyk, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert 

Strycharz, Tomasz Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Wójtowicz 

 

Uchwała Nr XXIX/214/2021 – jak załącznik do protokołu. 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Czermin. 
 

Pan Skarbnik odczytał projekt uchwały. 

Radny Pisarczyk przedstawił opinię Komisji Budżetu i Finansów, która jest pozytywna. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czermin..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Wiesław Czaja, Sylwester Kiełbasa, 

Władysław Kukliński, Jan Myjak, Paweł Pisarczyk, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert 

Strycharz, Tomasz Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Wójtowicz 

 

Uchwała Nr XXIX/215/2021 – jak załącznik do protokołu. 

 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

Radna Banik zgłosiła niewyczyszczony do końca przepust na Brniku na przysiółku Stawy. -

Tam są 2 nurt i tylko jeden został wyczyszczony. Poprosiła o wyczyszczenie drugiego nurtu. 

Druga zgłoszona przez radną sprawa dotyczyła załamanego mostka z tyłu za panem Działo. 3 

sprawa – mieszkańcy okolic osiedla koło figury św. Jana proszą o utwardzenie drogi. 4 – 



przegląd tablic ogłoszeniowych, 5 – utwardzenie drogi 338/1 za panem Opałaczem, droga 

przeorana. Przekazała informację, że jeden z mieszkańców będzie rozbierał stodołę i gruz 

może przekazać na tą drogę. Złożyła życzenia wszystkim panom obecnym na sesji z okazji 

„Dnia Chłopaka”. 

Pan Wójt – w sprawie przepusty. Jeżeli jest to przepust na cieku wodnym Brnik, to nie jest to 

do wykonania, bo na dzień dzisiejszy jest tak wysoki stan wody, że groziłoby to utonięciem. 

Wody Polskie będą czyścić cały ten kanał, jednak ze względu na warunki techniczne nie ma 

w tym czasie takiej możliwości. W kwestii załamanego mostka – przeanalizujemy tą sprawę. 

Droga koło figury – znany temat, będziemy mieć na uwadze, tablice – zrobimy przegląd i 

będziemy zamawiać, droga za Opałaczem – zorientujemy się w temacie. 

Radny Bukała – w sprawie 1 mln. zł od posła Kapinosa na kanalizację. – Co się z nimi dzieje. 

Pan Wójt – pieniądze leżą na koncie gminy. Czekamy na dodatkowe środki zewnętrzne, aby 

móc realizować jakikolwiek zakres kanalizacji w Trzcianie. Omówił koszt budowy 

kanalizacji zwracając uwagę na obecny dwukrotny wzrost cen materiałów budowlanych. 

Poinformował, że złożony został wniosek do programu Polski Ład na 30 mln. zł, miedzy 

innymi na budowę kanalizacji w Trzcianie, w nadziei, że zostanie pozytywnie rozpatrzony. 

Na ten moment z tym milionem złotych to możemy myśleć jedynie o przepompowni 

Radny Myjak – w sprawie chodnika w Woli Otałęskiej. 

Pan Wójt – rada gminy podjęła uchwałę o pomocy. Po przesłaniu uchwały do Samorządu 

Województwa Podkarpackiego otrzymaliśmy informację, że  w tym roku zadanie to nie 

zostanie zrealizowane. Jednak po rozmowie z Marszałkiem udało się im wygospodarować 

potrzebną kwotę, miał być ogłoszony przetarg, przesłano kosztorys do akceptacji na 200 tys. 

zł, który został potwierdzony. 

 

9. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Myjak zamknął obrady XXIX Sesji Rady Gminy w Czerminie. 

  

                                                                                               Przewodniczący 

                                                                                                  Rada Gminy w Czerminie 

  

 

Przygotował(a): admin.1436.1288  

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


